

**Subject:** FW: Recruit during Mobility Days #CANADA150 / PARIS LYON / Recrutez pendant les Journées mobilité #CANADA150  
**Date:** Thursday, May 4, 2017 at 10:27:30 AM Eastern Daylight Time  
**From:**  
**To:**  
**Priority:** High  
**Category:** My Contacts  
**Attachments:** image001.jpg, image002.jpg, image003.png, image004.png, image005.png, image006.png, image007.png, EMPLOYER REGISTRATION INSCRIPTION EMPLOYEURS JUN17.doc, MOBILITE FRANCOPHONE INFO-BILINGUE-MARCH 2017.pdf

---

**From:** PARISIM-DESTINATIONCANADA@international.gc.ca [mailto:PARISIM-DESTINATIONCANADA@international.gc.ca]

**Sent:** May-04-17 10:12 AM

**Cc:** Louise.VanWinkle@international.gc.ca

**Subject:** Recruit during Mobility Days #CANADA150 / PARIS LYON / Recrutez pendant les Journées mobilité #CANADA150

**Importance:** High

### **Recruit francophone and bilingual talent during Mobility Days #CANADA 150**

The Embassy of Canada in France is pleased to invite you to participate in our **Mobility Days**

**#CANADA 150** on **June 26<sup>th</sup> in Lyon** and **June 28<sup>th</sup> and 29<sup>th</sup> in Paris**, your opportunity to recruit talent motivated to move to Canada.

#### **- Join us in Paris and Lyon**

If you would like to be with us in Paris and/or Lyon for Mobility Days, we would be pleased to make a **booth available, free of charge**.

Complete the attached registration form with your company description and job descriptions and return it to us in word format (.doc, .docx) with your logo in jpeg format. Check the box indicating that you will participate in Lyon and/or Paris. We will ensure the offers are published online and shared with your target groups.

**- You cannot attend this year? You can still post your job openings**

Complete the attached form with your company description and job descriptions and return it to us in word format (.doc, .docx) with your logo in jpeg format. Check the box indicating that you will not be coming to Lyon or Paris but wish to post positions. Your Job offers will be posted online and transmitted to the public employment services specialized in international recruitment and mobility in France (Pôle emploi), Belgium (Actiris International, Forem), Morocco (ANAPEC) and Tunisia (ANETI).

### **- Participate in a virtual job fair**

Whether you can join us in person or not, you can participate in Pôle emploi's virtual job fair which will take place from June 1<sup>st</sup> to 30th. Here's how :

- Complete the attached form with your company description and job descriptions and return it to us in word format (.doc, .docx) with your logo in jpeg format. Check the box indicating you wish to participate in the virtual job fair.
- We will forward it to Pôle emploi, who will assign an international recruitment and mobility counsellor to be your contact.
- The counsellor will create your online booth and publish your job offers.
- You will receive an email with your identifier, password and the weblink to connect to the job fair platform at your convenience.
- Before the start of the fair, you must indicate on the platform the dates and times you are available to interview candidates.
- The Pôle emploi counsellor will preselect candidates according to your requirements, and invite preselected candidates to sign up for an interview.
- You can conduct the interviews by skype, phone or online chat, as you prefer.
- You will give your feedback about the candidates retained through the web platform.

### **2. Mobilité francophone makes it easier for you to recruit francophone talent abroad**

[Mobilité francophone](#) is the stream which exempts Canadian employers from the Labour Market Impact Assessment (LMIA) process when they hire francophone workers in managerial, professional and technical/skilled trades occupations from abroad to work outside Québec. Use of French does not have to be a requirement of the job. The Mobilité francophone stream means that French-speaking candidates can apply quickly and simply for temporary work permits, once you have submitted a job offer for them. Details about Mobilité francophone are in the attached bilingual information sheet, including how to communicate with us once you have identified candidates you wish to hire.

### **3. Francophone and bilingual Express Entry candidates obtain additional points**

French-speaking candidates have an even better chance of becoming permanent residents of Canada with recent and upcoming changes to the Express Entry Comprehensive Ranking System (CRD).

As of June 6, 2017, Express Entry candidates with strong French language skills will be awarded 15 additional points in the CRS. Those who also have good English language skills will obtain 30 additional points.

Also, Express Entry candidates holding an LMIA-exempt work permit in the Mobilité francophone stream now obtain points for a job offer from the same employer.

#### 4. Learn more about Mobilit  francophone, Express Entry and support for your recruitment needs

On May 16th, the Embassy of Canada in France will host a webinar for employers interested in learning more about Mobilit  francophone, Express Entry and other support available for international recruitment.

Session in French: May 16<sup>th</sup> 10:00 (EDT)

Session in English: May 16<sup>th</sup> 11:00 (EDT)

To sign up please send your name, title and company name to [parisdestinationcanada@international.gc.ca](mailto:parisdestinationcanada@international.gc.ca) and mention EMPLOYER WEBINAR in the subject

For more information on Mobility Days #CANADA 150 :  
[http://www.canadainternational.gc.ca/france/semaine\\_canadienne2.aspx?lang=eng](http://www.canadainternational.gc.ca/france/semaine_canadienne2.aspx?lang=eng)

For questions about promotion and recruitment activities or visas and immigration:  
[parisdestinationcanada@international.gc.ca](mailto:parisdestinationcanada@international.gc.ca)

Regards,

Louise

**Louise Van Winkle**

Responsable, Promotion francophone | Head, Francophone Promotion  
Service Immigration | Immigration Section

[louise.vanwinkle@international.gc.ca](mailto:louise.vanwinkle@international.gc.ca)

Tel: +33 (0) 1 44 43 24 25

35 avenue Montaigne 75008 PARIS

Ambassade du Canada | Embassy of Canada



RETROUVEZ-NOUS SUR:



---

#### Recrutez des candidats francophones et bilingues pendant les Journ es mobilit  #CANADA150

L'Ambassade du Canada en France a le plaisir de vous inviter   participer aux Journ es mobilit  #CANADA150 le **26 juin**   Lyon et les **28 et 29 juin**   Paris, une opportunit  pour vous de recruter des candidats comp tents et motiv s par une expatriation au Canada.

- Rejoignez-nous   Paris et Lyon

Si vous souhaitez vous joindre   nous   Paris et/ou Lyon pour les Journ es mobilit , il nous fera plaisir de mettre un kiosque   votre disposition **gratuitement**.

Complétez le formulaire d'inscription ci-joint avec la description de votre entreprise et vos profils de poste et retournez-le nous en format word (.doc, .docx) avec votre logo en format jpeg. Cochez la case indiquant que vous allez participer à Lyon et/ou Paris. Nous nous assurerons que les postes soient affichés en ligne et partagés avec vos groupes cibles.

### **- Vous ne pouvez pas venir cette année? Vous pouvez quand même afficher vos postes**

Complétez le formulaire ci-joint avec la description de votre entreprise et vos profils de poste et retournez-le nous avec en format word (.doc, .docx) avec votre logo en format jpeg. Cochez la case indiquant que vous ne participerez pas aux Journées mobilité mais souhaitez afficher vos postes.

Vos postes à combler seront affichés en ligne et transmis aux services public de l'emploi spécialisés en recrutement et en mobilité internationale en France (Pôle emploi), Belgique (Actiris International, Forem), Maroc (ANAPEC) et Tunisie (ANETI).

### **- Participez au salon virtuel de l'emploi**

Que vous puissiez vous joindre nous en personne ou pas, vous pouvez participer au salon virtuel de l'emploi de Pôle emploi qui aura lieu du 1er au 30 juin. Voici comment :

- Complétez le formulaire ci-joint avec la description de votre entreprise et vos profils de poste et retournez-le nous en format word (.doc, .docx) avec votre logo en format jpeg. Cochez la case indiquant que vous souhaitez participer au salon virtuel de l'emploi.
- Nous le transmettrons à Pôle emploi, qui désignera un conseiller en recrutement et mobilité internationale qui sera votre contact.
- Votre conseiller créera votre kiosque virtuel et publiera vos offres d'emploi..
- Vous recevrez un courriel avec votre identifiant, mot de passe et un lien internet pour vous connecter à la plate-forme du salon quand vous le souhaitez. .
- Avant le début du salon, vous devez saisir vos disponibilités pour vos entretiens avec les candidats.
- Votre conseiller Pôle emploi fera une présélection de candidats selon vos exigences, et invitera les candidats présélectionnés à s'inscrire pour un entretien.
- Vous procédez à vos entretiens par skype, par téléphone ou par CHAT en ligne, comme vous le souhaitez.
- Vous indiquerez via la plate-forme les suites données à chaque entretien.

## **2. Mobilité Francophone vous facilite le recrutement de candidats francophones à l'international**

Avec le volet [Mobilité francophone](#) les employeurs canadiens sont dispensés d'étude d'impact sur le marché du travail (EIMT) lorsqu'ils embauchent des travailleurs francophones étrangers pour des postes de gestion, professionnels, techniques ou dans les métiers spécialisés dans les provinces ou territoires autres que le Québec. L'offre d'emploi n'a pas à exiger de compétences en français. Le volet Mobilité francophone permet aux candidats parlant français de soumettre une demande de permis de travail de façon rapide et simple, une fois que vous leur aurez offert un emploi. Vous trouverez des renseignements sur Mobilité francophone dans le document d'information ci-joint, y compris comment communiquer avec nous une fois que vous aurez identifié les candidats que vous souhaitez embaucher.

## **3. Les candidats francophones et bilingues obtiennent des points additionnels dans Entrée express**

Les candidats francophones ont encore plus de chances de devenir résidents permanents du Canada avec les améliorations récentes et de venir dans le Système de classement global (SCG) d'Entrée express.

A partir du 6 juin 2017, les candidats Entrée express ayant de solides compétences en français obtiendront 15 points supplémentaires dans le SCG. Ceux qui ont en plus de bonnes compétences en anglais obtiendront 30 points supplémentaires.

De plus, les candidats Entrée express avec un permis de travail dispensés d'EIMT dans le volet Mobilité francophone obtiennent des points pour une offre d'emploi valide du même employeur.

#### **4. Obtenez plus d'information sur Mobilité francophone, Entrée express et l'appui disponible pour vos besoins en recrutement**

Le 16 mai, l'Ambassade du Canada en France présentera une webconférence pour les employeurs qui veulent en apprendre plus sur Mobilité francophone, Entrée express et l'appui disponible au recrutement international.

Session en français : 16 mai 10h00 (HAE)

Session in anglais : 16 mai 11h00 (HAE)

Pour vous inscrire, envoyez un courriel à [parisdestinationcanada@international.gc.ca](mailto:parisdestinationcanada@international.gc.ca) avec WEBCONFERENCE EMPLOYEURS en objet et en incluant votre nom, prénom, titre et entreprise/organisation.

Pour plus d'information sur la Semaine canadienne :

[http://www.canadainternational.gc.ca/france/semaine\\_canadienne2.aspx?lang=fra](http://www.canadainternational.gc.ca/france/semaine_canadienne2.aspx?lang=fra)

Pour plus d'information sur les activités de promotion et recrutement ou sur les visas et l'immigration : [parisdestinationcanada@international.gc.ca](mailto:parisdestinationcanada@international.gc.ca)

Cordialement,

Louise

#### **Louise Van Winkle**

Responsable, Promotion francophone | Head, Francophone Promotion  
Service Immigration | Immigration Section

[louise.vanwinkle@international.gc.ca](mailto:louise.vanwinkle@international.gc.ca)

Tel: +33 (0) 1 44 43 24 25

35 avenue Montaigne 75008 PARIS

Ambassade du Canada | Embassy of Canada



Government  
of Canada

Gouvernement  
du Canada

Canada



RETROUVEZ-NOUS SUR:

